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PROTOKÓŁ    Nr XXVI/2009 

 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu  28 stycznia  2009 roku 

 w Sali Restauracji Świtezianka w  Rybnie  pod przewodnictwem Pana  

Mariana Ligmana  – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1100 ,  zakończono o godz.1300. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyli wszyscy radni. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman                  - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski           -  Sekretarz Gminy 

3. Pani Zdzisława Kanicz               - Skarbnik Gminy 

4. Rolnicy z terenu Gminy Rybno  -  8 osób 

5. Przedstawiciel prasy 

 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
XXVI sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz 
zaproszonych gości.   Stwierdził, że na stan  Rady 15 radnych w obradach biorą 
udział wszyscy radni , co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia 
prawomocnych obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad XXVI sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Rybno. 
5. Wręczenie odznaczeń „ ZASŁUŻONY  DLA  ROLNICTWA” 
6. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2009 rok,  
    2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok, 
    3) uchylenia uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  
        dla przedsiębiorców, 
    4) w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gmin  
        członków Ekologicznego Związku Gmin Działdowszczyzna  
        na lata 2008-2012, 
    5) zmiany Uchwały Nr XIX/80/04 Rady Gminy Rybno z dnia 30 grudnia  
        2004 roku w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania  
        i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
        szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat 
        jak również trybu ich pobierania. 
7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad. 
 
 Pan Marian Ligman- Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do radnych 
i Pana Wójta z pytaniem czy ktoś z radnych lub Pan Wójt chciałby wnieść zmiany 
bądź poprawki  do porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach   
o zwołaniu sesji. 
Pan Edmund Ligman - Wójt Gminy zgłosił wniosek o zdjęcie z projektu porządku 
obrad XXVI sesji  projektu uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu 
Gospodarki Odpadami dla Gmin członków Ekologicznego Związku Gmin 
Działdowszczyzna na lata 2008-2012 w związku z potrzebą opinii ze Starostwa  
odnośnie  projektu Planu.   
Więcej wniosków ani uwag do proponowanego porządku obrad XXVI sesji nie 
zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie  zgłoszony przez  Pana Wójta Gminy  wniosek o wyłączenie  
z  porządku obrad sesji  projektu uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji Planu 
Gospodarki Odpadami dla Gmin członków Ekologicznego Związku Gmin 
Działdowszczyzna na lata 2008-2012 . 
  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy stan  Rady 15 radnych,  
w obecności  15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” przyjęła wniosek 
o wyłączenie z porządku obrad XXVI sesji projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gmin członków Ekologicznego 
Związku Gmin Działdowszczyzna na lata 2008-2012 . 
 
Porządek obrad XXVI sesji Rady Gminy Rybno po zmianach. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Gminy Rybno. 
5. Wręczenie odznaczeń „ ZASŁUŻONY  DLA  ROLNICTWA” 
6. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
        1) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Rybno 
            na 2009 rok,  
       2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok, 
       3) uchylenia uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  
           dla przedsiębiorców, 
      4) zmiany Uchwały Nr XIX/80/04 Rady Gminy Rybno z dnia 30 grudnia  
          2004 roku w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania  
           i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
           szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od  
           opłat jak również trybu ich pobierania. 
7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad. 
 
 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z XXV sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na  ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 15 radnych , 
15 głosami „ za „  przyjęła protokół z  XXV sesji Rady Gminy. 
 
 
 
Ad. pkt 5 
 
 Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że w związku  z odznaczeniami 
rolników dzisiejsza sesja ma uroczysty charakter. Pan Wójt Gminy wytypował 
grupę rolników do odznaczeń  „ Zasłużony dla Rolnictwa ”, wiele więcej 
rolników  zasługuje na wyróżnienie, wielu z nich  dużo robi  dla swojego 
środowiska. 
 Pan Edmund Ligman Wójt Gminy z udziałem Przewodniczącego Rady Gminy  
i Wiceprzewodniczącego Rady  dokonał odznaczenia „ Zasłużony dla Rolnictwa „  
następujących  rolników: 

1. Pana Leszka Rolka                          zam. Rybno 
2. Pana  Piotra Hillar                           zam.Tuczki 
3. Pana Benedykta  Witkowskiego      zam. Rybno 
4. Pana  Józef Erdmana                       zam. Truszczyny 
5. Pana Andrzeja Kornackiego           zam. Hartowiec 
6. Pana  Wiesława Keńskiego             zam. Jeglia 
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7. Pana Józefa Zalewskiego                      zam.  Prusy 

W sesji  nie uczestniczyło 3 odznaczonych rolników Pan Józef Malinowski 
zam. Rybno, Pan Mirosław Siemiątkowski zam. Rumian i Pan Adam 
Marcinkowski zam. Tuczki .  

Głos zabrał Pan Piotr Hillar  od wielu lat prowadzący gospodarstwo  
ekologiczne. w swoim krótkim wystąpieniu  podziękował Panu Wójtowi za 
zgłoszenie jego kandydatury do odznaczenia, nawiązał  do swojej działalności 
jako radnego, gdzie wnioskował o budowę stacji CPN w Rybnie, minęło 30 lat 
i są dwie stacje, dwadzieścia kilka lat temu zakładał gospodarstwo ekologiczne 
, mieszkańcy podchodzili do tego z pewna rezerwą, teraz w gminie jest 10 
takich gospodarstw, a w samych Tuczkach 6. 

 W imieniu odznaczonych  głos zabrał radny Pan Andrzej Kornacki, 
podziękował Panu Wójtowi za wyróżnienie, za docenienie pracy rolnika, oraz 
jego działań na rzecz rozwoju gminy. 
 Pan Edmund Ligman - Wójt Gminy powiedział, że złożył 10 wniosków 
odznaczenia dla rolników, wszystkie wnioski załatwione pozytywnie. 
Odznaczeni rolnicy to osoby aktywne, poszukujące środków finansowych w 
tym unijnych dla rozwoju swoich gospodarstw. Prowadzą gospodarstwa 
zmechanizowane, uczestniczą aktywnie w życiu społecznym i przyczyniają się 
do rozwoju swoich wsi, w pełni zasługują na te odznaczenia. Głos zabrał Pan 
Piotr Hillar  od wielu lat prowadzący gospodarstwo ekologiczne. w swoim 
krótkim wystąpieniu  nawiązał  do swojej działalności jako radnego, gdzie 
wnioskował o budowę stacji CPN w Rybnie, minęło 30 lat i są dwie stacje, 
dwadzieścia kilka lat temu zakładał gospodarstwo ekologiczne , mieszkańcy 
podchodzili do tego z pewna rezerwą, teraz w gminie jest 10 takich 
gospodarstw, a w samych Tuczkach 6. 

Przewodniczący Rady Gminy złożył gratulacje odznaczonym rolnikom, 
życzył im dalszych sukcesów  w prowadzeniu własnych gospodarstw 

 i osiągania jak najlepszych  wyników. 
 
 

 
 
Ad. pkt. 9 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
1.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
   Gminy Rybno na 2009 rok.   
 
 Pani Zdzisława Kanicz - Skarbnik Gminy wyjaśniła, ze w uchwale z dnia 
30 grudnia 2008 roku w sprawi uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2009 rok  
Pan Wójt Gminy proponuje zmianę w § 2 zgodnie z która ust.4  otrzymuje nową 
treść „ Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z 
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funduszy strukturalnych i Funduszy Spójności w wysokości 4 531 423 zł  zgodnie 
z załącznikiem Nr 4. 
W § 10 dodaje się pkt. 3  „ sfinansowanie planowanego deficytu budżetu  
w kwocie 1 100 000 zł. 
 W związku z brakiem pytań dot. proponowanych zmian  w uchwale 
budżetowej  na rok 2009 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
Rady projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Rybno na 2009 rok.   
 
 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 radnych  
w głosowaniu  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXVI/1/09 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Rybno na 2009 rok ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
 
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok. 
 
 
 Skarbnik Gminy Pani Zdzisława Kanicz  przedstawiła proponowane przez 
Pana Wójta Gminy zmiany w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok, wyjaśniła, że 
proponowane zmiany dotyczą działu 754 -Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
przeciwpożarowa, zwiększa się wydatki inwestycyjne o kwotę 71 500 zł, są to 
środki na rozbudowę  istniejącego budynku OSP w Dębieniu o zaplecze socjalne , 
jest to kwota po przetargowa, za jaką będzie wykonana ta inwestycja. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  odbył się przetarg na rozbudowę świetlicy w 
Dębieniu najkorzystniejsza oferta  to wykonanie za kwotę 71.500 zł. Przyjęto 
zasadę ,że ze sprzedaży mienia w danej miejscowości środki zainwestować w tej 
miejscowości .Mieszkańcy  zdecydowali, żeby  sprzedać budynek po byłej Szkole 
Podstawowej w Dębieniu , a rozbudować istniejącą świetlicę wiejską o zaplecze 
socjalne. 
 W związku  z brakiem pytań dot. projektu uchwały , Przewodniczący Rady 
Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Rybno na 2009 rok .                                                                                        
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  
„ za” podjęła uchwałę Nr XXVI/2/09 w sprawie  zmian w budżecie Gminy 
Rybno na 2009 rok( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę do  
godz. 1205, po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji kolejnych 
punktów porządku obrad. 
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3. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnień od podatku  
    od nieruchomości dla przedsiębiorców. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że niektórzy przedsiębiorcy korzystający z ulg 
mają problem z utrzymaniem zatrudnienia jako gmina  mamy problem z takimi 
przedsiębiorcami , dlatego występuje do Rady Gminy z projektem uchwały 
uchylającej uchwałę w sprawie zwolnień od podatków od nieruchomości dla 
przedsiębiorców. Będziemy indywidualnie podchodzić do przedsiębiorcy, który 
by zechciał wejść na nasz rynek. 
 Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy uchylenie  uchwały w sprawie 
zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców nie będzie  
z korzyścią dla przedsiębiorców nie wywiązujących się z zatrudnienia. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  zwolnienie z podatku od nieruchomości przyznane 
dotychczas w trybie uchylanej uchwały  zachowają moc, o ile uprawniony 
przedsiębiorca wypełni warunki określone w tej uchwale, co jest określone  
w projekcie uchwały.  
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję  
i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchylenia uchwały  
w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy  skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 15 radnych ,  jednogłośnie 15 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  Nr XXVI/3/09 w sprawie uchylenia uchwały  
w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców  
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XIX/80/04  Rady Gminy 
    Rybno z dnia 30 grudnia 2004 roku w sprawie ustalenia szczegółowych  
    warunków przyznawania i odpłatności  za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
    usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub  
    całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 
 
 
 Pan Mirosław Karbowski - Sekretarz Gminy wyjaśnił, że  w § 7 uchwały 
ustalającej szczegółowe warunki przyznawania  i odpłatności za usługi 
opiekuńcze, osoby korzystające z usług opiekuńczych  ponoszą opłaty  
w zależności od posiadanego dochodu miesięcznego. Wysokość  jest uzależniona 
od procentowo określonej wysokości posiadanego dochodu osoby lub rodziny 
zgodnie z tabelą  określoną w tym paragrafie. Pani  Kierownik  GOPS wnioskuje  
o wprowadzenie zapisu, do tego paragrafu, że wysokość kosztu jednej godziny 
usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych zatwierdza każdego 
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roku Wójt Gminy  na wniosek Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Rybnie. 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do radnych z pytaniem, czy ktoś  
z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 
W związku z brakiem pytań zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XIX/80/04  Rady Gminy 
Rybno z dnia 30 grudnia 2004 roku w sprawie ustalenia szczegółowych  
warunków przyznawania i odpłatności  za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy  skład Rady  
15 radnych w obecności 14 radnych 14 głosami  ,, za”  podjęła uchwałę  
Nr XXVI/4/09 w  sprawie  zmiany uchwały Nr XIX/80/04  Rady Gminy 
Rybno z dnia 30 grudnia 2004 roku w sprawie ustalenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności  za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
Ad. pkt 10  
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 
 Pan  Wójt Gminy poinformował radnych, że przedstawiciele Kuratorium 
Oświaty  mieli możliwość   zapoznania się, ze stanem naszych szkół, byli mile 
zaskoczeni pozytywnymi zmianami w naszych szkołach , remonty budynków, 
prace remontowe wewnątrz, wymiana mebli, pomoce naukowe, ubieganiem się 
naszych szkół o dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej jak również z 
Programu Kapitał Ludzki w ramach , którego dzieci mogą korzystać z godzin 
wyrównawczych, podziękował  Radzie Gminy  za dobrą współpracę , za 
zrozumienie dzięki czemu jeżeli zachodzi pilna potrzeba zwołania sesji nigdy go 
nie zawiodą. 
Dodał, że zostały docenione nasze wspólne wysiłki i zaangażowanie                    
w zaopatrzeniu naszej straży w samochody i sprzęt strażacki.  
Następnie pokrótce omówił  planowane inwestycje jakie będą realizowane   
w bieżącym roku , wyniki przeprowadzonych  przetargów. 
Radny Pan Piotr Kamiński podziękował w imieniu mieszkańców wsi Dębień   
za rozbudowę świetlicy w Dębieniu. 
Następnie poruszył temat  opłat za  odbiór odpadów przez PUK Ostróda, dodał, 
że na jednej  z sesji  z udziałem przedstawicieli PUK była ustna umowa, że PUK 
zejdzie o 1 zł z dzierżawy za kosz, nie zostało to uwzględnione, wnioskuje, aby 
zaprosić na najbliższą sesję kogoś z Dyrekcji i o tych sprawach porozmawiać. 
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Ma sygnały od mieszkańców, że osoby, które odbierają kosze  mają złe podejście 
do mieszkańców, kosze nie odstawiają  na miejsce  z których ich zabierają. 
Nie chcą zabierać odpadów pozostawionych przy koszu, mimo, że były w 
workach, miało to miejsce gdy były mrozy i nie mogli uruchomić  samochodu. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  mieszkańcy sygnalizowali mu o nie 
odbieraniu odpadów poza koszem, po rozmowie telefonicznej  sytuacja się 
poprawiła. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  zapytał, czy  coś się wyjaśniło w sprawie 
doprowadzenia linii wodociągowej  do posesji Państwa Durków i Kaczmarek. 
 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że  nie ma dokumentów przy sobie by 
sprawę wyjaśnić, ale przekaże odpowiedź radnemu , gdy będzie w Urzędzie 
Gminy.  
Więcej pytań i uwag w tym punkcie radni nie zgłosili. 
 
 
Ad. pkt  11 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku dziennego sesji Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Marian Ligman podziękował radnym za udział i zamknął obrady XXVI sesji 
Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
Protokołowała         Przewodniczący Rady Gminy 
 
Janina Czubkowska         Marian Ligman 


